
VUONNA 2021 JÄTETYT ALOITTEET: 

Aloitteen tekijä Aloite Toimenpiteet Käsittelyvaihe 

VALTUUSTOALOITTEET: 

 

   

KV 25.2.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Rauno Vihtari 

Kuutamoreitti hiihto- ja 

maastopyöräilyyn 

Kh 15.3.2021 § 90: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:n liikuntasihteerin sekä 

teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Tekla 31.3.2021 § 30 ja Nivalan Liikuntakeskus Oy: 

 

Liikuntakeskuksen valmistelu: 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:n liikuntasihteeri valmisteli 

esityksen kuntalaisaloitteesta yhteistyössä Nivalan 

kaupungin teknisen toimen kanssa. Valtuustoaloitteen 

taustalla on halu saada 7m leveä ja 5,5km pitkä 

hiihtolatu/pururata Maliskylä-Ruuskankylä-Pahkaperä 

alueelle. 

Nivalan kaupungin alueella on kunnallista 

hiihtoverkostoa tällä hetkellä n. 80km, jotka jakautuvat 

22:een eri hoidettavaan latuun. Verrokkina 

naapuripaikkakuntiin, joissa on myös menestyvää 

hiihtokulttuuria esim. Kalajoella on 18 hoidettavaa latu-

uraa (n. 73km) ja Haapajärvellä on 15 hoidettavaa latu-

uraa (n. 59km). Nivalassa kokoisessa kaupungissa on 

verrattaen muihin naapurikuntiin erittäin paljon 

latuverkostoa hajautettuna ympäri kaupunkia. 

Kävijämääriltään mm. Pyssymäki ja Hiitola ovat 

sellaisia, joiden infraan ja ylläpitoon panostetaan 

kaikkein eniten.  

KÄSITTELTY. 



Valtuustoaloitteessa esitetty Maliskylä-Ruuskankylä-

Pahkaperä akselille perustettava latu ei ole kannattava. 

Maliskylän alueella sijaitsee jo kaksi latu-uraa; 

Maliskylän Kivelän latu Makkaratien varressa on 

valaistu 2,5km mittainen latu, sekä Malilan koululla 

sijaitseva 1,5km mittainen koululatu.  

Suunnitellun latu-uran käyttöaika talviaikaan 

vuorokaudessa on erittäin lyhyt, johtuen siitä, että 

valaistusta ei latu-uralle olla toteuttamassa. Alku- ja 

keskitalvella valoisa-aika, jolloin ladulla on turvallista ja 

mielekästä hiihtää on vuorokaudessa vain vähäisiä 

tunteja.  

 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:llä ja Nivalan kaupungilla on 

ollut jo useamman vuoden ajan tavoitteena kehittää jo 

olemassa olevaa latuverkostoa, erityisesti Pyssymäen ja 

aurinkoladun latuverkostoa, infraa ja tavoitettavuutta. 

Siinä ollaan onnistuttu ja niiden käyttöaste on tällä 

hetkellä sen verran hyvä, että niiden huolto ja ylläpito 

on kuntalaisten hyvinvoinnin ja liikkumisen suhteen 

kannattavaa.  

 

Latujen hoito hyvänä talvena, eli pitkäkestoisena ja 

lumisena on kallista. Suurimmat kustannukset 

latujenhoidossa koostuu latukoneen kuljettamisesta 

latuverkostojen välillä. Etäisyydet kauimmaisten latu-

urien välillä Nivalassa on yli 27km. Nivalassa sivukylien 

asukkaat ovat erityisen hyvässä asemassa muihin 

naapurikuntiin nähden. Nivalassa on jokaisella 

isommalla sivukylällä jo olemassa oleva latu-ura, mitä 

esimerkiksi muilla naapurikunnilla ei kaikilla ole. 

Esimerkiksi Ylivieskassa on panostettu pitkiin 

yhtenäisiin latuverkostoihin ja keskustan alueen 



latuihin niiden tavoitettavuuden suhteen. Ylivieskassa 

on vain muutamia latuja, jotka sijaitsevat 

sivukyläalueella. 

Nivalassa sivukylillä olevien latuverkostojen 

olemassaolo perustuu siihen, että niiden yhteydessä 

käyttö on pääosin koululiikunnan käytössä. Nivalan 

alueelta on aikanaan poistunut käytöstä latu-uria 

kyläkoulujen sulkemisen jälkeen, koska niiden 

käyttöasteen vähenemisen vuoksi niitä ei ole ollut 

enään kannattavaa ylläpitää. 

Nivalan Liikuntakeskus ei kannata ajatusta uudesta 

pitkästä latu-urasta, mutta mikäli kyläläiset haluavat 

sen Leader-hankkeena toteuttaa, Liikuntakeskus ei ole 

kehityksen tiellä. 

 

Mikäli kuitenkin hanke toteutuu ja Liikuntakeskukselta 

vaaditaan hoitoluokitusta ja ladun hoito, on siihen 

osoitettava rahasumma kaupungilta. 

 

Teknisen johtajan valmistelu: 

Liikuntakeskus on liikuntapaikkojen hoidosta 

vastaavana kartoittanut ja avannut tilannetta olemassa 

olevien reittien suhteen. Liikuntasihteerin valmistelu 

on esitelty myös Liikuntakeskuksen hallitukselle. 

Loppupäätelmässään Liikuntakeskus ei kannata uusien 

reittien rakentamista ja mikäli esim. leader-hankkeena 

uusia reitistöjä rakennetaan, niin hoito ja 

ylläpitokustannuksiin on varattava riittävät resurssit. 

Kustannusten näkökulmasta rakentamisen 

kustannuksia  oleellisempi asia on pitkäaikaisen 

jatkuvan käytön kustannukset.  



Aloitteessa esitetään hanketta toteutettavaksi leader -

hankkeena, jossa lopullinen kustannusarvio tarkentuu 

hankehakemusta tehdessä.  

Nivalassa toteutetuissa leader-hankkeissa toteuttajana 

ovat olleet rekisteröityneet yhdistykset. Kaupunki on 

myötävaikuttanut hankkeiden toteutuksessa leader-

rahoituksen sääntöjen puitteissa. 

 

Esittelijä: Tekninen johtaja Hautala Jouni 

 

Päätösesitys: Kaupunki ei lähde toteuttamaan 

aloitteessa esitetyn reitin rakentamista. Mikäli reittiä 

lähdetään toteuttamaan esim. kyläyhdistyksen tai 

vastaavan toimesta leader-hankkeena, niin kaupungin 

mahdollisesta osallisuudesta hankkeeseen on sovittava 

erikseen. Aloite on loppuun käsitelty. 

 

Teknisen johtajan kokouksessa antama muutettu 

päätösesitys: 

Tekninen lautakunta esittää, että hyvinvointilautakunta 

kartoittaa Nivalan alueen reitistön tilanteen ja tarpeen 

sekä antaa lausunnon asiasta. 

Päätös: Kokouksessa annettu esitys hyväksyttiin 

yksimielisesti. 

 

Hvltk 05.05.2021 § 42: 

Hyvinvointilautakunta toteaa, että aloitetta on käsitelty 

sekä Nivalan Liikuntakeskus Oy:n ja teknisen 

lautakunnan toimesta perusteellisesti. 

Hyvinvointilautakunnalla ei ole lisättävää asian 

käsittelyyn. Hyvinvointilautakunnan osalta aloite on 

loppuun käsitelty. 

 



Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

 

 

KV 25.2.2021: Kokoomuksen 

valtuustoryhmä/Helena Kujala 

Lainvastaisiin tekoihin 

puuttuminen kouluissa 

Kh 15.3.2021 § 99: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen 

opetuslautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Op.ltk 23.3.2021 § 39:  

Päätösesitys: Opetuslautakunta käy lähetekeskustelun 

aloitteesta ja antaa evästykset. Aloite annetaan 

viranhaltijoiden valmisteltavaksi. Asia tuodaan 

lautakunnan käsiteltäväksi syksyllä. 

Päätös: Keskustelun jälkeen hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Op.ltk kevät 2022: 

 

 

 

KÄSITTELYSSÄ 

OPETUSLAUTAKUNNASSA 

KEVÄÄLLÄ 2022. 

KV 25.2.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Kaisa Pihlajaniemi 

Maksuton varhaiskasvatus 

kolme vuotta täyttäneille 

tai kotihoidon kuntalisä - 

selvitystyö 

Kh 15.3.2021 § 89: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

varhaiskasvatusjohtajan/opetuslautakunnan 

käsiteltäväksi. 

 

Op.ltk 23.3.2021 § 34:  

Päätösesitys: Opetuslautakunta käy aloitteesta 

lähetekeskustelun ja lähettää aloitteen valmisteltavaksi 

varhaiskasvatukseen. Asiaan laaditaan 

ennakkovaikutusten arviointi. 

Päätös: Keskustelun jälkeen hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Opeltk 07.09.2021 § 16: Puheenjohtaja totesi 

lautakunnan päätöksenä (äänin 4/5), että 

KÄSITELTY. 



lautakunta esittää talousarvioesityksessään 

maksuttoman varhaiskasvatuksen lisäksi kotihoidon 

tuen kuntalisän maksamista 1.1.2022 alkaen 100 euroa 

kuukaudessa perheen nuorimmasta alle 2-vuotiaasta 

kotihoidon tuen hoitorahaa saavasta lapsesta (lapsella 

ei ole kunnallista päiväkoti- tai perhepäivähoitopaikkaa 

eikä vanhemmat saa vanhempainpäivärahaa). 

 

Opeltk 07.12.2021 § 52: Kaupunginvaltuusto on 

hyväksynyt vuoden 2022 talousarvion käsittelyn 

yhteydessä määrärahan (100.000 €) kotihoidontuen 

kuntalisän maksamiseen kotona hoidettaville alle 2-

vuotiaille lapsille. Opetuslautakunnan tulee määrittää 

tuen maksuperusteet ja laatia sopimus Kelan kanssa 

tuen maksatuksesta. 

Opetuslautakunta päättää, että  

 

1.Kotihoidon tuen kuntalisää on 100 €/kk. Lisä 

maksetaan 1.1.2022 alkaen perheen nuorimmasta alle 

2-vuotiaasta kotihoidon tuen hoitorahaa saavasta 

lapsesta. Lisää maksetaan vanhempainrahakauden 

päättymisen jälkeen enintään sen kuukauden loppuun, 

kun lapsi täyttää kaksi vuotta.   

 

2. Kotihoidon tuen kuntalisän saamisen ehtona on, että 

vanhempi hoitaa lasta kotona. Tuki myönnetään 

minimissään 1 kuukauden ajalle ja sitä maksetaan vain 

täysistä kuukausista.   

 

3. Kotihoidon tuen kuntalisä maksetaan Kelan kautta. 

Kaupunki tekee sopimuksen Kelan kanssa 

maksatuksesta tammikuusta 2022 alkaen. Lautakunta 



hyväksyy varhaiskasvatusjohtajan valmistelemaan ja 

allekirjoittamaan sopimuksen. 

 

 

KV 25.2.2021: Vihreät/Hanne Kokko Junttilan hirsikoulun 

kunnon selvitys 

hirsirakennuksen 

restauroijalla 

Kh 15.3.2021 § 91: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja toteaa, että Junttilan 

hirsikoululle on myönnetty purkulupa. Aloite on 

loppuun käsitelty. 

KÄSITELTY. 

KV 25.2.2021: Hanne Kokko/Vihreät Liikuntalaitteita Nivalan 

ikäihmisille 

Kh 15.3.2021 § 92: Kaupunginhallitus toteaa, että 

kaupunginvaltuusto on 25.2.2021 § 15 hyväksynyt 

Mukava ikä -rahaston, jonka perustamisvarat 

muodostuvat Olavi Myllylän testamentilla saadusta 

varallisuudesta.  Rahaston tuotoilla tuetaan Nivalassa 

palveluasumisen piirissä olevien ikäihmisten 

osallisuutta, sosiaalisia kontakteja, vapaa-ajan 

toimintaa sekä virkistystoimintaa.  

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon saaduksi 

ja toteaa, että aloite on käsitelty loppuun. 

KÄSITELTY. 

KV 25.3.2021; Keskustan 

valtuustoryhmä/Esko Kangas 

Selvitys kouluilla 

järjestettävän 

esikouluoppilaiden aamu- ja 

iltapäivätoiminnan 

järjestämisestä 

Kh 12.4.2021 § 136: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

opetuslautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Opeltk 07.09.2021 § 17: Opetuslautakunta päättää, 

että esiopetusta täydentävä varhaiskasvatus 

järjestetään edelleenkin päiväkodeissa. 

Opetuslautakunta : 

 

1 päättää, että esiopetusta täydentävä varhaiskasvatus 

järjestetään edelleenkin päiväkodeissa 

 

2 toteaa aloitteen käsitellyksi omalta osaltaan. 

 

Päätös: Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti. 

KÄSITELTY. 



KV 25.3.2021: Taimo 

Honkala/Keskusta 

Toimenpiteet Makkaratien 

kunnostamiseksi 

Kh 26.4.2021 § 154: Päätösesitys:  

Elinkeino- liikenne- ja ympäristökeskuksen rahoitus 

Pohjois-Pohjanmaan maakunnan tarpeisiin nähden on 

hyvin niukka. Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja toteaa, että yleisten 

soramaanteiden perusparannushankkeiden osalta  

Makkaratie on kaupungin näkökulmasta priorisoitu 1. 

hankkeeksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

KÄSITELTY. 

KV 25.3.2021: Vasemmiston 

valtuustoryhmä/Eero Raudaskoski 

Nivalan kaupungin 

taajaman huonokuntoisten 

teiden kunnostaminen 

Kh 12.4.2021 § 135: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Tekla 66.5.2021 § 42: Tekninen toimi kunnostaa 

olemassa olevaa katuverkkoa vuosittain käytettävissä 

olevien investointi määrärahojen puitteissa. 

Tavoitteena on syntyneen korjausvelan poistaminen 

sekä hankkeiden toteuttaminen siten, että 

kunnostettujen kohteiden elinkaari olisi 

mahdollisimman pitkä. Haasteena on erityisesti 

vanhemmat katuverkoston osat, joiden runkorakenteet 

eivät vastaa tämän päivän vaatimuksia.  

 

Aloitteessa esille nostetut kadut ovat tämän tyyppistä 

vanhempaa katuverkostoa. Runkorakenteen 

routiminen aiheuttaa pintarakenteiden rikkoontumista. 

Tämäntyyppisten katujen kuntoon saattaminen vaatii 

katujen rakentamista uudelleen, jolloin päästään 

tilanteeseen jossa jatkossa selvitään kevyemmillä 

kunnossapitotoimenpiteillä. 

 

KÄSITELTY. 



Kortteleissa 176 – 182, joihin aloitteessa esitetyt kadut 

kuuluvat, on yhteensä katuja n. 1 km. Aloitteen 

mukaisten katujen pituus on n. 615 m.  Kyseisten 

kortteleiden kaduista tulee tehdä suunnitelma 

tarvittavasta saneerauksesta ja kustannusarvio 

toteutusta varten, jotta voidaan esittää 

toteutusaikataulua.  

 

Esittelijä: Tekninen johtaja Hautala Jouni 

 

Päätösesitys: Määritetään kortteleiden 176 - 182 

katuverkolle tarvittavat korjaustoimenpiteet ja 

laaditaan kustannusarvio. Toteutuksen 

aikataulutuksesta päätetään talousarvion 

investointiosan käsittelyn yhteydessä. 

Päätös: Hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Kv 25.11.2021 § 46 ta-käsittely: 

Mesimarjan-Kulloero- ja Kielotie -250 000 

Kaisla- ja Rentukantie, Heinäpolku eteläpää ja kevyenlv 

-250 000 

 

KV 25.3.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Irja Erkkilä, Eija-

Riitta Niinikoski 

Ikäystävällinen Nivala Kh 12.4.2021 § 134: Kaupunginhallitus päättää merkitä 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

hyvinvointilautakunnan käsiteltäväksi.  

 

Kaupunginhallitus on 29.3.2021 kokouksessa linjannut, 

että vanhuspalveluasumisen tiimoilta järjestetään 

iltakoulu. 

 

Hvltk 05.05.2021 § 40:   

Valmistelija: Hyvinvointijohtaja p. 040 344 7371 

KÄSITELTY. 



Seuraavan valtuustokauden 2021-24 

hyvinvointisuunnitelmaluonnokseen on kirjattu, että 

hyvinvoinnin toimiala ottaa vastuulleen Ikäystävällinen 

Nivala -toimenpideohjelman laatimisen. Ohjelman 

laatimiseen osallistetaan mm. PPKY Kallio, vanhus- ja 

vammaisneuvosto, tekninen toimiala, keskushallinto, 

kaupunginhallitus, kaupunginvaltuusto, Nivalan 

Vuokrakodit Oy, Nivalan Liikuntakeskus Oy. Ohjelman 

työstö aloitetaan syksyllä ja se valmistuu vuoden 2022 

aikana.  

Esittelijä: Hyvinvointijohtaja Turunen Jukka 

Päätösesitys: Hyvinvointilautakunta päättää, että 

hyvinvoinnin toimiala aloittaa syksyllä 2021 

Ikäystävällinen Nivala -toimenpideohjelman 

valmistelun. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

KV 27.5.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Marika Hannula 

Vakituinen sijainen 

varhaiskasvatukseen 

Khall 21.06.2021 § 237:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

valtuustoaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

edelleen opetuslautakunnan ja henkilöstöjaoksen 

käsiteltäväksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Opeltk 07.09.2021 § 15:  

Valmistelija: Varhaiskasvatusjohtaja p. 040 3447 460. 

Lyhytaikaisiin sijaisuuksiin on vaikea saada kelpoista 

henkilöstöä. Mittaluvun mukainen henkilöstö täytyy 

varhaiskasvatuslain mukaan olla kaikkina 

toimintapäivinä. Poikkeamaa ei 1.8. 21 voimaan tulleen 

lain muutoksen myötä sallita.  

Lisätyöntekijätarve olisi 6 lastenhoitajaa lisää, jos 

vakituinen sijainen palkataan jokaiseen päiväkotiin. Yksi 

KÄSITELTY. 



ylimääräinen työntekijä ei poista kokonaan 

sijaisongelmaa, koska usein on tilanne, että useampi 

työntekijä yhtä aikaa pois. 

Kustannusvaikutus noin 170 000 €/v. Sijaisiin varattua 

määrärahaa päiväkodeissa oli vuonna 2021 96 000 €.  

Sijaisille varattua määrärahaa ei voi siirtää vakituisten 

sijaisten palkkaamiseen, koska myös lyhytaikaisia 

sijaisia tarvitaan. Vakituisten sijaisten palkkaaminen 

toimenpiteenä on kallis, jolla ei ole riittävää vaikutusta 

sijaistilanteiden ratkaisemiseksi. Palkkamenojen nousu 

ja varhaiskasvatusmaksukertymän vähentyminen ei 

mahdollista määrärahan lisäyksiä vuoden 2022 

talousarvioesitykseen. 

Valmistelijan ehdotus  

Opetuslautakunta päättää, ettei varhaiskasvatukseen 

esitetä palkattavaksi vakituisia sijaisia. 

Esittelijä: Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 

Päätösesitys: Opetuslautakunta päättää, ettei 

varhaiskasvatukseen esitetä palkattavaksi vakituisia 

sijaisia. 

Opetuslautakunta toteaa aloitteen käsitellyksi omalta 

osaltaan. 

Päätös: Keskustelun jälkeen hyväksyttiin 

päätösesityksen mukaisesti. 

 

Hj 21.09.2021 § 13: 

Opetuslautakunta on tehnyt aloitteen pohjalta 

päätöksen, ettei varhaiskasvatukseen esitetä 

palkattavaksi vakituisia sijaisia. Siten aloitteen 

esittämään tehtävään ei ole valmisteltu tehtävänkuvaa 

eikä esitetä palkkausta.  



Päätösesitys: Henkilöstöjaos päättää merkitä aloitteen 

ja opetuslautakunnan päätöksen tietoon saaduksi. 

Aloite ei aiheuta henkilöstöjaoksen toimenpiteitä ja 

henkilöstöjaos katsoo aloitteen omalta osaltaan 

loppuun käsitellyksi. 

Päätös: Asia jätettiin jatkovalmisteluun. 

 

Opeltk 12.10.2021 § 35:  

Valmistelija: Varhaiskasvatusjohtaja p. 040 3447 460 

Valmistelijan ehdotus; 

Henkilöstöjaoston jatkovalmisteluesityksen johdosta 

esitetään kaupunginhallitukselle, että 

varhaiskasvatukseen palkataan kolme määräaikaista 

sisäistä lastenhoitajaa lyhytaikaisiin sijaisuuksiin 

vuoden 2022 loppuun saakka kokeiluna. Vuoden 2022 

talousarvioesitykseen lisätään palkkamäärärahoja 

90.000 €. 

Esittelijä: Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

Päätös: Lautakunta hyväksyi yksimielisesti 

päätösesityksen mukaisesti. 

Hj 29.11.2021 § 28:    

Opetuslautakunta on esittänyt kaupunginhallitukselle, 

että varhaiskasvatukseen palkataan kolme 

määräaikaista sisäistä lastenhoitajaa lyhytaikaisiin 

sijaisuuksiin vuoden 2022 loppuun saakka kokeiluna. 

Vuoden 2022 talousarvioesitykseen lisätään 

palkkamäärärahoja 90.000 €.  

Päätösesitys: Henkilöstöjaos päättää merkitä 

opetuslautakunnan päätöksen aloitteen suhteen 

tietoon saaduksi. Aloite ei aiheuta henkilöstöjaoksen 

toimenpiteitä ja henkilöstöjaos katsoo aloitteen omalta 

osaltaan loppuun käsitellyksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 



 

KV 30.9.2021: Keskusta/Juho Tölli Valtuustoaloite kylien 

tonttitarjonnan 

aktivoimiseksi 

Khall 18.10.2021 § 95:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää merkitä 

aloitteen tietoonsa saaduksi ja sisällyttää sen 

kaupunginhallituksen asumisen kehittämishankkeeseen 

ja varaa siihen määrärahan. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

KÄSITELTY. 

KV 4.11.2021: Kokoomus/Jukka 

Kumara 

Liikennepuisto Khall 30.11.2021 § 170: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Tekla 3.3.2022: 

 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022. 

KV 25.11.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Elina Hyttinen 

Kirjoituskilpailu elämästä 

Nivalassa (kertomus, runo, 

valokuva, video) 

Khall 30.11.2021 § 171:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen hyvinvointilautakunnan 

käsiteltäväksi.  

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Hvltk 14.12.2021 § 99:    

Päätösesitys: Hyvinvoinnin toimialan työntekijät 

suunnittelevat yhdessä kirjoituskilpailun toteuttamisen. 

Kirjoituskilpailu järjestetään kevään 2022 aikana.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

KÄSITELTY. 

KV 25.11.2021: Keskustan 

valtuustoryhmä/Hilkka Suni 

Pyörätie valtatielle 28 välille 

Takakuja-Pyssymäentie 

Khall 30.11.2021 § 172:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen teknisen lautakunnan 

käsiteltäväksi.   

 

Tekla xxx: 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022 



KV 25.11.2021: Kokoomuksen 

valtuustoryhmä/ Matti Peltola   

Aloite asumismuotojen 

monipuolistamiseksi, 

moderni siirtolapuutarha 

Khall 30.11.2021 § 173:    

Päätösesitys :Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen teknisen 

lautakunnan käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla xxx: 

 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022. 

KV 16.12.2021: Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä/Hannu Rajamäki 

Lentokentän montulle 

talviuimapaikka 

Khall 17.01.2022 § 16:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

valtuustoaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

edelleen teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla xx: 

 

KÄSTITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022. 

KV 16.12.2021: Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä/Jonna Viitala 

Valaistus koirapuistoon Khall 17.01.2022 § 12:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja lähettää sen edelleen teknisen 

lautakunnan valmisteltavaksi. 

 

Tekla xxx: 

 

 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022: 

KV 16.12.2021: Kokoomuksen 

valtuustoryhmä/Kaarina Pyykkönen 

Kiusaamisen nollatoleranssi 

ja epäasiallisen kohtelun 

ehkäiseminen Nivalan 

kaupungin 

luottamustoimissa 

Khall 17.01.2022 § 15:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen 

henkilöstöjaoksen käsiteltäväksi.   

 

Hj 21.2.2022 § 12: Henkilöstöjaos toteaa, että 

epäasialliseen käytökseen ja häirintään 

luottamushenkilöiden kesken tulee kuntalain mukaan 

puuttua toimielimen puheenjohtajan ja toimielimen. 

KÄSITELTY. 



Henkilöstöjaos toteaa, että luottamushenkilöiden 

välisen kiusaamisen ehkäisemiseen voi soveltuvin osin 

käyttää Nivalan kaupungin henkilöstölle laadittua 

Häirinnän ja epäasiallisen kohtelun toimintaohjetta.  

Henkilöstöjaos on omalta osaltaan käsitellyt aloitteen 

loppuun. 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

KV 16.12.2021: Heikki 

Häyrynen/Keskusta 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:n 

osakkeet 

Khall 17.01.2022 § 13:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoon saaduksi ja antaa sen edelleen talousjohtajan 

käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Talousjohtaja:  

 

KÄSITTELYSSÄ 

TAJOUSJOHTAJALLA 

KV 16.12.2021: Heikki 

Häyrynen/Keskusta 

Nivalan Vesihuolto Oy:n 

liittymismaksujen 

muuttaminen osakkeiksi 

Khall 17.01.2022 § 14:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus päättää todeta, että 

nykyisen käytännön muuttamiselle ei ole perusteita. 

Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon saaduksi 

ja antaa sen tiedoksi Nivalan Vesihuolto Oy:lle.  

 

Merkitään tiedoksi kaupunginjohtajan antama selvitys 

toimitusjohtaja Jokisen ja Vesilaitosyhdistyksen 

lakiasiain päällikkö Anneli Tiaisen kommenttien 

pohjalta. 

Päätös: Hyväksyttiin.  

 

KÄSITELTY. 

KUNTALAISALOITTEET:   

 

 

Kuntalaisaloite 18.1.2021 /Palola 

Tiina  

Hiihtolatu 

Liikuntakeskukselta 

Pellervontielle 

Khall 1.2.2021 § 35: Kaupunginhallitus päättää merkitä 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen Nivalan 

KÄSITTELTY. 



Liikuntakeskus Oy:n liikuntasihteerin sekä hyvinvoinnin 

toimialan valmisteltavaksi. 

 

Hvltk 03.03.2021 § 22:    

Tiina Palola on jättänyt kuntalaisaloitteen hiihtoladusta 

Liikuntakeskukselta Pellervontielle. Perusteluinaan hän 

esittää seuraavaa: 

• latu olisi keskeisellä paikalla ja lähellä asutusaluetta, 

näkyvällä paikalla 

• ei tarvitsisi lähteä autolla hiihtämään 

(ilmastonmuutos) 

• keskustan lapset pääsisivät hiihtämään ilman 

vanhempien kuljettamista 

• valaistus olisi jo valmiina, voi harrastaa valaistuksen 

vuoksi myös iltaisin (työikäiset) 

• latu palvelee kaikenikäisiä lapsista vanhuksiin 

• tuetaan myös yksilölajeja sekä harrastusta, joka ei ole 

vaarallisuudesta kiinni 

• latupohja toimisi pururatana 

 

Nivalan Liikuntakeskus Oy:n hallitus on käsitellyt 

aloitetta kokouksessaan ja todennut, että keskustan 

alueelta löytyy valmiiksi em. tarpeet täyttävä latu-ura 

Kyösti Kallion koulun läheisyydestä.  

 

Päätösesitys: Hyvinvointilautakunta toteaa, että 

keskustan alueen hiihtomahdollisuudet ovat hyvät ja 

alueelta löytyy läheltä ja keskeiseltä paikalta riittävästi 

valaistu latu-ura. Pallokenttien ympäristöön sekä 

perinteisen että vapaan hiihtotyylin ladun tekeminen 

on hankalaa. Hyvinvointilautakunta toteaa, että 

aloitetta ei kannata viedä eteenpäin ja toteaa omalta 

osaltaan aloitteen loppuun käsitellyksi. 



Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Kuntalaisaloite 

9.4.2021/Poikkimäki Pirjo 

Nivala mukaan Terve Kunta 

-verkostoon 

Khall 26.04.2021 § 153    

Päätösesitys: Nivalan kaupunginvaltuusto on 

kokouksessaan 26.11.2020 § 75 talousarvion käsittelyn 

yhteydessä hyväksynyt Nivalan kaupungin liittymisen 

Terve Kunta -verkostoon.  

  

Hyvinvointilautakunta  21.4.2021 § 33: 

”Nivalan kaupunki lähettää liittymishakemuksensa 

Terve Kunta -verkostoon. Hyvinvointilautakunta 

nimeää Terve Kunta -toimintaan vastuulliseksi 

luottamushenkilöksi hyvinvointilautakunnan 

puheenjohtajan ja kaupungin yhteyshenkilöksi 

hyvinvointijohtajan. Hakemuksen allekirjoittaa 

kaupunginjohtaja.” 

Kaupunginhallitus merkitsee kuntalaisaloitteen 

loppuun käsitellyksi. 

KÄSITELTY. 

Kuntalaisaloite 1.10.2021/Heikki 

Häyrynen 

Kaupungin haitalliset 

ilmastovaikutukset 

"aisoihin" 

Khall 18.10.2021 § 94:  

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen 

tietoonsa saaduksi ja antaa sen edelleen tiedoksi 

kaupungin tytäryhtiöille ja teknisen lautakunnan 

käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla 3.3.2022 § X: 

 

     

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

3.3.2022. 

Kuntalaisaloite 22.11.221/Marika 

Kaarlela 

Torin- ja kirjaston 

parkkipaikka 

Khall 07.12.2021 § 194:    

Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi ja antaa sen 

teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.   

Päätös: Hyväksyttiin. 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

3.3.2022 



 

Tekla 3.3.2022 § x: 

 

Kuntalaisaloite 10.10.2021 / 

Hannu-Pekka Honkanen 

Kuntalaisaloite, 

oikaisuvaatimus ja kehoitus 

10.10.2021 

Käsitelty oikaisuvaatimuksena (Honkanen Hannu-

Pekka, oikaisuvaatimus teklan 9.9.2021 § 9) mm: 

 

Tek 07.10.2021 § 27: Oikaisuvaatimus ei anna aihetta 

toimenpiteisiin. 

 

Khall 08.11.2021 § 122: Kaupunginhallitus päättää 

todeta, että kaupunginhallituksen kokouksen 21.9.2021 

§.stä 58 ei ole muutoksenhakuoikeutta, koska ko. 

pykälä on kuntalain mukaista valmistelua. Siten Hannu-

Pekka Honkasen oikaisuvaatimus hylätään. 

KÄSITELTY. 

VANHUS- JA 

VAMMAISNEUVOSTON 

JÄTTÄMÄT ALOITTEET: 

 

   

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Riksapyörän hankinta 

palvelukotien käyttöön 

Khall .2022 § x: KÄSITTELYSSÄ Kh 

keväällä 2022 

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Ikäihmisten 

virkistyskäyttöön soveltuva 

kota 

Khall .2022 § x: KÄSITTELYSSÄ Kh 

keväällä 2022 

Vanhus- ja vammaisneuvosto 

30.11.2021 
Aloite Kotikeskuksen 

kuntosalin laitteiston 

huollon selvittelystä ja 

uusimisesta 

Khall .2022 § x: KÄSITTELYSSÄ kh keväällä 

2022 

MUUT SAAPUNEET 

ESITYKSET/KIRJELMÄT:  

  

 

 

 

    



Aittolan vanhempainyhdistys ja 

Aittolan kyläseura ry. 24.5.2021 

Aloite kouluuntuloalueiden 

uudelleen kartoituksesta ja 

esikoulujen järjestämisestä 

Nivalassa 

Khall 07.06.2021 § 220: Kaupunginhallitus merkitsee 

kuntalaisaloitteen tietoon saaduksi. Kaupunginhallitus 

päättää todeta, että opetuslautakunta on käsitellyt 

aloitteen 1.6.2021 kokouksessaan (§ 71, esiopetuksen 

järjestäminen toimikaudella 2021 – 2022). Aloite on 

loppuun käsitelty. 

KÄSITELTY. 

Karvoskylän koulun 

vanhempainyhdistys/Karvoskylän 

kyläyhdistys 25.10.2021 

Aloite/vetoomus 

Karvoskylän koulun alueen 

turvallisuuteen 

vaikuttavista asioista 

Khall 30.11.2021 § 169    

 Päätösesitys: Kaupunginhallitus merkitsee 

aloitteen/vetoomuksen tietoonsa saaduksi ja antaa sen 

teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 

 

Päätös: Hyväksyttiin. 

 

Tekla : 

 

 

KÄSITTELYSSÄ TEKLASSA 

2022 

 


